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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A nyúl viszi a puskát gyógyszerügyben?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2019. november 6-án a Miskolci Akadémiai Bizottság és a „Jedlik Ányos” Tudományos 
Ismeretterjesztő Társaság egy rendezvényt szervezett, amely rendezvényre meghívták Dr. Révész 
Jánost, a BAZ megyei kórház főigazgatóját.

Ez önmagában nem lenne akkora hír, nyilvánvalóan teljesen normális, ha egy kórházigazgatót 
meghívnak, hogy az általa vezetett kórház jelenéről és jövőjéről adjon elő.

Az esemény meghívója, szintén nem túlságosan meglepő módon, folytatódik a meghívott 
életrajzának ismertetésével. Érdekessé és meglepővé a meghívó akkor válik, amikor, nyilván a 
megjeleníthető életrajzzal szemben megfogalmazott rövidségi követelmények miatt, felvázolják a 
meghívott, Dr. Révész János, gyógyszeripari szakmai életútját.

Ebben az szerepel, hogy Dr. Révész János „több gyógyszeripari és gyógyszerkereskedelmi vállalat 
igazgató tanácsának és felügyelő bizottságának majd az OGYÉI tanácsadó testületének tagja.” Ez a
részlet azért érdekes, mert egyértelműen szemlélteti, hogy egy olyan ember ül az OGYÉI tanácsadó 
testületében, amely szerv egyébként a gyógyszerek vizsgálatával és engedélyezésével foglalkozik, 
aki maga is éveken keresztül jelentősen érdekelt volt a gyógyszeripari vállalatok fejlődésében és 
abban, hogy ezek a vállalatok nyereségesen működjenek.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1) Nem gondolja, hogy gyógyszeripari vállalatok igazgatósági tisztsége és a gyógyszerhatósági 
feladatokat ellátó szerv tanácsadó testületi tagsága között összeférhetetlenség van? 

2) Amennyiben jogi összeférhetetlenség nem is áll fenn, nem gondolja, hogy nem különösebben 



átgondolt egy olyan személyt kinevezni a gyógyszerhatóság tanácsadó testületébe, aki ennyire része
volt a gyógyszeripari vállalatok életének? 

3) Folytattak-e vizsgálatot arra vonatkozóan, hogy vajon Dr. Révész János OGYÉI-beli munkáját 
befolyásolja-e a gyógyszeripari cégeknél eltöltött múltja? 

4) Amennyiben igen, mik voltak a vizsgálati módszerek és mit állapított meg a vizsgálat? 

5) Amennyiben nem, miért nem? 

6) A közgazdaságtan ismeri a „szabályozó foglyul ejtésének” elnevezésű problémát, amely lényege, 
hogy a szabályozó (állam vagy a jelen esetben a gyógyszerhatóság) annak az területnek (jelen 
esetben: gyógyszeripar) érdekeit szolgálja ki, akikkel szemben adott esetben fel kellene lépnie. Ön 
szerint nem áll fenn ez a helyzet akkor, amikor ismert volt gyógyszeripari szereplő ül a 
gyógyszerhatóság tanácsadó testületében? 
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